
PROTOKOL Nr U2023

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 22 lutego 2023 ..
w sali narad w Rybnie prry ul. Lubawskiej '15 pod przewodnictwem

Pana Piot. Komatowskiego - Pnewodniczqcego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy pfotokolowala - Ewa Raszkowska -Zastepca Kierownika Referatu, Zastqpca

Kierownika Uzedu Stanu Cywilnego w Uzedzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczgto o godz. 10:00, zakodczono o 9odz.12:25

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

Wsesji bieze udzial'14 Radnych

' lista obecnosci stanowizalqcznik nr I do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1.Pan Tomasz Wegrzynowski -W6jt Gminy

2.PaniZdzislawa Kanicz - Skarbnik Gmin,

3.PaniJolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

4.Pan Zbigniew De ystek - Radca prawny

5.Pan Leonard Krasulski - Posel RP

- lista obecnosci stanowizalqcznik nr 2 do protokolu

3.Soltysi

- lista obecnosci stanowi zalacznik nr 3 do protokolu

Porzqdek seaji:

Ad.l i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie oaawomocnosci obrad.

Obrady L sesji Rady Gminy Rybno otwozyl o godz. 10:00 Pan Pjoh Kornatowski Przewodniczqcy

Rady Gminy.

NastQpnie pouczyl wszystkich obecnych, iz obrady Rady Gminy sq rejestrowane za pomocq uzqdzen

nagrywajqcych dZwiqk.

Powital wszystkich obecnych na sali obrad, a nastepnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnosci,

na saliznajduj si9 14 radnych, co stanowi kworum do podeimowania prawomocnych uchwal.

Ad.3.Ustalenie porzadku obrad.

Pzewodniczqcy Rady pzedstawil porzqdek dzienny obrad.

l.Otwarcie sesji.

2,Stwisrdzenie pJawomocno6ci obrad.

3.Uatalenie porzQdku obrad.

4.Przyjecie p.otokolu: z XLIX sesii Rady Gminy Rybno.

S.Sp.awozdanie miedzysesyjne W6ita Gminy Rybno.

G.Wreczenie stypendi6w naukowych w6ita Gminy Rybno za wyniki w nauce.

T.Podjecie uchwal w naatepujqcych sprawach:



1) zmiany Vvieloletniej Prognozy Finansowej cminy Rybno na lata 2023-2038;

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2023 rok,

3) wymagan, jakie powinni spelniaC pzedsiQbiorcy ubiegajqcy sie o uzyskanie zezwotenia na

opr62nianie zbiornik6w bezodplywowych lub osadnik6w w instalacjach pzydomowych oczyszczalni

Sciek6w i transportu nieczystosci cieklych na terenie Gminy Rybno,

4) ptzyjecia stanowiska Rady Gminy Rybno w pzedmiocie pzebiegu drogi ekspresowej 55

na odcinku WMajdy - Nowe Marzy,

5) rozpatzenie skargi na dzialalnosd radnego Rady Gminy Rybno.

S.Wolne wnioski i zapytania.

9.Zamknigcio s6sii.

Kierujqc nastepnie zapytanie o propozycje zmiany porzqdku obrad.

VVniosku o zmiane porzqdku obrad : nie wniesiono.

Nastqpnie poddal pod glosowanie porzqdek obrad.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na uatawowy sktad Rady l5 Radnych w obecnosci '14

Radnych glosami:

-,,2a" - 14

-,,przeciw'- 0

- ,,wstrzymujqcych 8ie" - 0

przy.ieh porzqdek.

lmienny wykaz glosowania nad przyjQcaem pozadku obrad stanowi zalqcznik nr 4 do protokolu

Ad.4.Przviocie protokolu: z XLIX 6esii Radv Gminv Rvbno.

Peewodniczqcy Rady poinformowal, 2e protok6l z XLIX sesji zostal wylic2ony do wglqdu ido czasu

tozpoczecie sesji nie zlo2ono do pzewodniczqcego wniosku o dokonanie poprawek do

pe edlo2onego projektu protokolu

Wzwiqzku tym poddal pod glosowanie protok6lz XLIX sesji Rady Gminy.

Rada Gminy w gfosowaniu jawnym na ustawowy skfad Rady t5 Radnych w obecno6ci 14

Radnych glosaml:

-,,2a" -'11
- ,,przeciw' - 0
- ,,wstrzymuiqcych sie" -.0
przyiela protok6l z XLIX sesri Rady Gminy.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem protokolu stanowi zalqcznik nr 5 do protokolu.

Ad.s.Sprawozdanie miedzvaesvine w6ita Gminv Rvbno.

Pzewodniczecy Rady - Pan Piotr Kornatowski udzielil gliosu W6jtowi Gminy - Panu Tomaszowi

WQgzynowskiego, kt6ry pzedlo2yl sp€wozdanie z dzialalnoSci miedzysesyjnej.

Sprawozdanie stanowizahcznik nr 6 do protokolu.

Po zlozeniu sprawozdania otworzyl dyskusjQ nad sprawozdaniem.

Pytad nie wniesiono.



Stypendia naukowe uczniom Szk6l Podstawowych i Ponadpodstawowych wreczyli: Posel - Leonard

Krasulski, W6it Gminy Rybno - Tomasz WQgzynowski, Peewodniczecy Rady Gminy Rybno - Piotr

Kornatowski oraz Dyrektozy Plac6wek Oswiatowych: Boguslaw tukwiiski' Magdalena Czarnomska'

Ewa Golder, El2bieta Mederska, Hanna Kirchhof oGz Agnieszka R6zaiska-Kowalkowska

O godz. 11:20 do godz.'11:35 Pzewodniczqcy Rady zarzqdzil pzerwe w obradach

Po przeMie Rada pzystqpi+a do realizacji kolejnego punktu pozedku obrad Stan Rady 14 radnych.

Ad.4.Podiecio uchwal w nastepuiacvch sorawach

l.zmianv Wieloletniei Proqnozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2023-2038

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zw.66il si9 do Przewodniczqcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Sfodowiska Bogdana Wantowskiego o pzedstawienie

opinijw sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczqca Komisji - Pan Bogdan Wantowski przedstawil opiniQ Komisji Bud2etu i Finans6w o

projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalacznik nr 7 do protokotu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusjq nad proiektem uchwaly

Pytai nie wnaesiono

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu peez Wiceprzewodniczqcq Rady

Gmrny projektu uchwaly. poddal go pod glcsowanie

Rada Gminy w glo3owaniu .iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, gl,oaami:

.14 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,w3trrymujlcych siQ"

podjeh uchwalg Nr L/370/2023 w sp.awie zmiany Wieloletniej Prognory Finansowej Gminy

Rybno na lata 2023-2038.

Uchwala stanowrzalqcznrk nr 8 do protokol-.

lmienny wykaz glosowania nad prgektem uchwaly stanowi zalqcznik nr 9 do protokolu.

2) zmian w bud2ecie Gminv Rvbno na 2023 rok

Przewodnaczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczqcego Komisja

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Bogdana Wantowskiego o pzedstawienie

opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczqca Komisji - Pan Bogdan Wantowski pzedstawil opinie Komisji Budzetu i Finans6w o

projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik nr 10 do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Glos zabrali:



Radny - Pan Bogdan Wantowski zapytal: ,, Mam pytanie do Pani Skarbnik jest to dzial853, paragraf

31110 Swiadczenia spoleczne. Chodzi o kwotQ 252 000,0021. 11 stycznia zostala zwolana sesja

nadzryczajna, aby pieniqdze pozostaly w bud2ecie naszej gminy. Sesja, kt6ra byla zwolana de facto

naruszeniem statutu Gminy Rybno. 9 radnych zaglosowalo ,,za'lEmiqc obowiqzujqce prawo. po

p6ltora miesiqca pieniqdze sq wracajq do bud2etu, znaczy Ze mieszkaicy nie potzebujq doplaty

weglowej? Co tu sie zmjenib?.'

SkarbnikGminy-PaniZdzislawaKaniczwodpowiedziwskazala,,Jeszczerazwyjasniam,2e
'11 stycznia, na sesji wprowadzalismy 257 tysiecy. Tylko nie zauwa2yliscie Pahstwo. Nie bedqc

pewnq, 2e paistwo nie zglosicie do Regaonalnej, nie podwa2ycie tej uchwaly, wprowadzilam

ponownie na sesji 25 stycznia. Wiec teraz wycofuje to co wprowadzilam 11 stycznia Nie mo2e byc

podw6jnie."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zapytal ,, Szanowni Pahstwo, Panie PoSle, Panie W6jcie, Panie

Pzewodniczqcy. Chcialbym zapytaC r6wnie2 Pania Skarbnik w paragrafie 4 tej2e uchwaly jest takie

stwierdzenie splaty po2yczek udzielonych w wysokosci 933 14'1 ziotych. Czy Pani moglaby wyja5ni6 z

czego to wynika?"

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz w odpowiedzi wskazala ,, na posiedzeniu komisji 25 stycznia

m6wilismy, 2e wprowadzamy do ptzychod6w kwote 1,3 mln zl okolo 933.141,55 zl, plus.294 tysiqce z

groszami na bae2qce potzeby dla sp6lki. Wtym samym czasie po stronie rozchod6w wprcwadzalismy

kwote 1300000,0021. Jesli chodzi o szczeg6t, to 933.141.55 plls kwote 294 067,2021Tobyto

okolo 1 300 000 zl. Na tej sesji ipzed sesjq na Komisji ttumaczylam,2e wyprowadzam kwote 294

067,20 zl z ptzychod6w i z rozchod6w, a wprowadzamy po stronie wydatk6w w rozdziale 900

Gospodarka komunalna i ochrona Srodowiska, paragraf w pozostalej dzialalnosci - 415 doplaty dla

sp6lki. W tej wysokosci."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zarylal ,, Ja r6wnie2 mam pytanie do Pani Skarbnik ponownie.

Chodzi o zahcznik numer 2, zmniejszenie planu wydatk6w. W dziale 853 rozdzial 853 95 na

paragrafie 41010 jest zmniejszenie kwoty 31 023,00 zl. Gdyby Pani mogla uprzejmie wyjasniC skqd ta

zmiana iz czego ona wynika?"

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz w odpowiedzi wskazala ,, Ja juz wszystko na ten temat

powiedzialam. Mielismy na sesji tej pierwszej w tym .oku, wprowadzone plany. W tej chwili w calosci

je wycotuje. Wszystko na ten temat, miedzy innymi na wynagrcdzenia. \ /ycofuje kwote, kt6rq

wprowadzilam."

Na tym dyskusje zakoiczono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskrrsjQ. Po odczytaniu pzez Wceprzewodniczq€ Rady

Gminy projektu uchwaly, poddal go pod g+osowanae.



Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady {5 Radnych w obecno5ci 14

Radnych, glosami:

-14 - ,,2a",

- 0 -,,pJzeciw"

-0 - ,,wstrzymujecych sie"

podiela uchwale Nr U37112023 w sp.awie zmian w budlecie Gminy Rybno na 2023 .ok.

Ljchwala stanowizahcznik nf '11 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zahcznik nr 12 do protokolu.

3) wvmaoai. iakie oowinni soelniaC oEedsiebiorcv ubieoaiacv sie o uzvsl€nie zezwolenia na

ogd2nlanie zbiornik6w bezodolvwowch lub osadnik6w w instalaciach otzvdomowvch oczvvczalni

Sciek6w itransportu nieczvstosci cieklvch na terenie Gminv Rvbno

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Przewodniczqcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochfony Srodowiska Bogdana Wantowskiego o pzedstawiente

opiniiw sprawie projektu uchwaly.

PzewodniczEca Komisji - Pan Bogdan Wantowski pzedstawil opiniQ Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska w o projekcie uchwaly.

Oprnia stanowr zalqcznik nr 13 do protokolu.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kohatowski otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Glos zabrali:

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzil i,, Szanowni radni moim zdaniem projekt uchwaly za

bardzo ogranicza wolnosc dzialalnosci gospodarczej. Bardzo szczeg6lowe zapisy mogq spowodowac,

ze w peyszlosci zostaniemy bez firmy, kt6ra bedzie chciala obslugiwac nasze tutaj szamba zbiorniki

bezodplywowe. Popzedni projekt, kt6ry zostal terazjest uniewazniony w 201'1 roku. O€an nadzorczy

zakwestionowal wiele punkt6w. Miedzy innymi to, 2e Rada nie ma mo2liwosci, nie ma prawa

szczeg6lowo wplywad na dzialalno66 gospodarczq, na zapisy w uchwale. I 2eby nie bylo w tym

pzypadku tak samo, 2e 2adna firma nie bedzie chciala obslugiwad naszego terenu gminy. Ceny,

moglo podskoczyc stawki za wyw6z jednej beczki nieczystosci. Tak2e zastan6wmy sie, czy akurat w

takiej formie ta uchwala powinna byc pzy nas pr2yjeta."

Radny - Pan Lukasz Glowacki zwr6cil uwage ,, Panie Radny Wantowski l\4yslalem, 2e ju2 na

posiedzenju komisji ten temat zostal wyczerpany. Na posiedzeniu komisji pracownik merytoryczny

dokladnie wyjasnial dlaczego ta uchwala jest w ten spos6b pzedstawiona. Pracownik merytoryczny

rdwniez powiedzial, 2e zapisy tej uchwaly nie wykraczaje poza zapisy ustaw. I takq uchwale jesli

zmienia sie prawo w kraju to powinnismy jako Rada Gminy rdwniet dostosowad swojq uchwalQ.

Dlatego sq te zmiany. JeSli pan nawet zauwazy, bo pan tak jak ja prowadzr dzialalnosc gospodarczq,

co chwila zmieniajA sie jakies pzepisy i pzedsiebiorca musi za nimi nadq2aC i musi aktualizowaC

swoja firme, zakupi6 jakis spzet, zeby dalej funkcjonowaC. To wynika z pzepjs6w prawa i tutaj ta

uchwala r6wnie2 wynika z pzepis6w prawa krajowego."



Na tym dyskusje zakonczono.

Pr2ewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu przez \ /icepzewodniczaca p.ojektu

uchwaly, podda+a go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno5ci 14

Radnych, gfosami:

-10 -,,2a",

-1 - ,,przeciw"

- 3 - ,,w9t.zymuiQcych 8i9"

podjlh uchwalq Nr L1372J2023 w spftrwie wymagad, jakie powinni spelnia6 przedsiQbiorcy

ubiegaiqcy sie o uzyskanio zezwolenia na opr62nianie zbiomik6w bezodplywowych lub

osadnik6w w instalacjach prrydomowych ocryszczalni Sciek6w i transportu nieczystoSci

cieklych na terenie Gminy Rybno

Uchwala stanowi zalacznik nr 14 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalAcznik nr 15 do protokolu

4) pzviecia stanowiska Radv Gminv Rvbno w peedmiocie pzebiequ drooi eksDesowei 55

na odcinku Wrwaidv - Nowe Mazv

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Ptzewodniczqcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Bogdana Wantowskiego o przedstawienie

opiniaw sprawje projektu uchwaly.

PzewodniczAca Komisji - Pan Bogdan wantowski p.zedstawil opinie Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictlva iOchrony Srodowiska w o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik nr 16 do protokolu.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwoEyl dyskusie nad projektem uchwaly.

Glos zabrali:

Radny - Pan GEegolz Januszewski wskazal ,, Szanowni Paistwo, Panie Posle, Panie W6jcie,

Pzewodniczqcy. Na komisji obszernie rozmawiali oraz na popeedniej juz sesji. ChcQ jeszcze Gz

skierowad do Paistwa slowa abysmy jednym glosem, jak na komisji podjeli tutaj ten wariant zielony,

czyli 2eby ta droga 55 p.zebiegala jak najbli2ej miasta Lubawa. MyslQ, 2e wiekszosc spoleczenstwa w

powiecie dzialdowskim bedzie z tego bardzo zadowolona. PozwolQ sobie skierowad slowa do Pana

posla aby r6wnie2 w tej kwestii naszq gminq i powiat dzialdowski wspom6gl, 2eby po prostu ta droga

55 przebiegalajak najbli2ej miasta Lubawa "

Posel na Sejm RP - Pan Leonard Krasulski odnoszqc si9 do peedm6wcy wskazal,, lstotnie 2ywotna

sprawa dotyczqca akurat mieszkahc6w i to dw6ch jakby stron i Rybna i Lubawy. Jednoznacznie

opowiadam sie za wersjA drugqzielonq, czylitq lubawskqjakby drogQ. Niestety musze powiedziec, 2e

nie jesteSmy jednoglosni w tym jako padamentazysci, ale chce zapewnic, 2e jestem za. Ja jestem za

rozwojem regionu i dlatego to jest, tym sie kieruje wla6nie jakby waszq wersjq. Zyczg wam, 2eby to

bylo ulatwieniem do rozwoju waszego regionu. ."



Na tym dyskusje zakonczono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu pzez \Mceprzewodniczqcq proiektu

uchwaly, poddala go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno5ci 14

Radnych, glosami:

-14 -,,2a",

- 0 -,,przeciw"

-0 - ,,wsttz ymujqcych siQ"

podje+a uchwale Nr U37312023 w spfttwie przyiecia stanowiska Rady Gminy Rybno w

przedmiocio paebiegu drogi ekspJesowej S5 na odcinku Wiruajdy - Nowe Marzy.

Uchwala stanowizaqcznik nr 17 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizahcznik nr 18 do protokolu

5) rozoatrzenie skarai na dzialalnoS6 radneoo Radv Gminv Rvbno.

Pzewodniczacy Rady - Pan Piot Kornatowski zwr6cil sie do Wiceprzewodniczqcego Komisji Skarg,

Wniosk6w i Petycjio pzedstawienie opinii.

Opinia stanowizalqcznik nr'19 do protokolu.

Po czym PeewodniczAcy Rady Gminy - Pan Piotr Komatowski otwo,zyl dyskusje nad projektem

Glos zabrali:

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wskazal ,,Panie Posle, Panie Pzewodniczqcy, Panie Wdjcie,

Szanowni pafstwo. Postaram sie ptzedstawic paistwu swoje stanowisko. Nie bede szczegdlowo

analizowal wszystkach pism i okolicznosci i interpretacji, kt6re w miedzyczasae siQ pojawialy. Ljstawa o

samozqdzie gminnym m6wi, i2 Rada Gminy powoluje komisjQ skarg, wniosk6w i petycji, kt6ra

rozpatruje skargi na dzialania w6jta i gminnych jednostek organizacyjnych. TreSC tej ustawy nie

pzewiduje rozpatrywania skargi na radnego. Obowi+ujqce przepisy nie pzewidujq procedowania

wniosku o dyscyplinowanie radnego w zwiqzku ze sprawowaniem pe ez niego mandatu. Nale2y uznac

to za calkowicie niehafione i bezpodstawne. Skarga taka nie mo2e by6 procedowana, gdy2 nie mo2na

dobrowolnie rozszezad katalogu os6b, ktdrych nie pzewiduje ustawa. Ten katalog jest zamkniQty.

Rozpatrywanie takich skarg nale2y uznad za niedopuszczalne i spEeczne ze statutem gminy i ustawA

o samorzqdzie gminnym. Radny ponosi odpowiedzialnosc wylecznie ptzed wyborcami, a nje pzed

innymi radnymi czy le2 peed pEewodniczecym Rady Gminy. Takie pojmowanie sprawy odbiega

calkowicie od standarddw demokratycznych oraz taka interpretacja pzepis6w nie ma podstaw

prawnych. Odnoszqc sie do pisma pana Edmunda Gajka, jego tre56 i charakter sprawy jednoznacznie

wskazywa+y,2e nale2y jq pzekazad odpowiednim organom Scigania o co od poczqtku wnjoskowaljej

autor. Zdecydowanie sprzeciwial sie procedowaniu tej sprawy pzez Radg Gminy i KomisjQ Skarg

Wniosk6w i Petycji.



Nie uwzglQdniono jego woli i sprzeciw6w, kt6re wnos . Wracajqc do podjecia uchwaty w tej sprawie,

skargi na mojq osobg, chce podkresliC, 2e jesti bQdziecie paistwo wyra2ac che6 dyscyplinowania

radnego za dzialanie majqce na celu wszechskonne, niezale2ne i zetelne wyjasnienia sprawy, to na

pewno spowoduje to ograniczenie swobody sprawowania mandatu radnego. Jeszcze na margtneste,

Szanowni Pafstwo, chcQ powiedziec, 2e skonsultowalem sprawq skargi na mojq osobQ, pzekazalem

r6wnae2 okolicznosci, jej zasadnosd, niezale2nym radcom prawnym zajmujqcym ste prawem

samoeedowym. Jednoznacznie ta osoba ocenila, i2 podjelem dobrq decyzje odsylajqc zawiadomienie

o podejrzeniu popelnienia przestepstwa do pzewodniczqcego Rady Gminy. Ponadto ten radca

prawny wyrazil odmienne zdanie do stanowiska zawartego w opinia prawnej spozqdzonej przez pana

mecenasa Dzyska."

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek w odpowiedzi wskazal ,, Prosze Pahstwa do sprawy tej

nalezy podejsd jakby spokojnie, bo przeciez nie chodzi tu o jakies nie wiadomo iak straszne historie,

tylko o pewnq kwestiQ proceduralnq. A mianowicie jak komisja rady ma dziala6, kt6ra jest organem

kolegialnym. Jakie sq up€wnienia pzewodniczqcego tej komisji. Takie pytania podstawowe wylaniajq

siQ na kanwie tej sprawy. I oczywiscie nalezy je rozstzygnqd dla dobra funkcjonowania tej rady i

prawidlowego funkcjonowania komisji. Pan Peewodniczqcy Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji stoi na

stanowisku, 2e poniewaz jest radnym tej Rady, jakby wszystkie jego dzialania zwiqzane z

funkcjonowanaem jego w Radzie, nie podlegajq 2adnemu zaskar2eniu, 2e on tutaj odpowiada tylko

pzez wyborcami Nie mozna siQ zgodzid z takim stanowiskiem, gdyz jest ono spzeczne z pzepisami

ustav/y o samozqdzae gminnym i statutu gminy Rybno. Pan radny posluguje sie pewnymi

uproszczeniami, bo m6wi na przyklad, co do zadah Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji, 2e zadaniem

tej komisji jest rozpatrywanie skarg na dzialanie w6jta gminnych jednostek organizacyjnych. No to

prosze paistwa siegnijmy do przepisu. CytLtje pzepis artykul 18b. Rada gminy rozpatruje skargi na

dzialalnosc w6jta gminnych jednostek organizacyjnych. Skargi na dzialalnosc w6jta i gminnych

jednostek organizacyjnych, wnioski oraz petycje skladane przez obywateli. A wiec nie tylko rozpatruje

Komisja skargi na wdjta kierownik6w jednostek organizacyjnych i gminnych jednostek

organizacyjnych, ale r6wnie2 rozpatruje wnioski i petycje.

Podstawowa kwestia. Ta tak zwana skarga radnego pana Glowackiego ma wiele cech wniosku. 8o co

jest istota wniosku? Je6li m6wimy o wniosku w przepisach ustawy, to trzeba zdefiniowaC co to jest

wniosek. Kwestie definiuje kodeks postepowania administracyjnego. Zgodnie z zapisami KPA

pzedmiotem wniosku, ju2 odczytam Pahstwu, sq w szczeg6lnosci wsp6lno6ci sprawy, ulepszenia

organizacji, wzmocnienia prawozqdnosci, usprawnienia pracy i zapobiegania naduZyciom ochrony

w,lasnoscj, lepszego zaspokajania potzeb ludnoSci. Pzecie2 ten wniosek, pfteciez ta skarga ona w

istocie jest wnioskiem dotyczqcym jakby ulepszenia, usprawnienia organizacji, wzmocnienia

prawozqdnosci, usprawnienia pracy tego organu gminy jakim jest komisja. Dalej pan pzewodniczAcy

komisji lwierdzj, 2e jako radny chroniony jest tutaj pzed wszelkimi zarzutami. Ja to m6wilem pa6stwu

na komisji. Tzeba rozgraniczy6 pewne kwestie. To, 2e kto6 sp€wuje mandat radnego to wi+q, to nie

jestjakby bezgraniczne w sensie funkcjonowania w ladzie. O co chodzi. Mamy ustawQ o samorzqdzie

gminnym, kt6ra reguluje kwestie samozqdowe, istotq mandatu radnego iistota mandatu radnego ito



co podlega rzeczywi6cie ochronie iw tych sprawach zeczywiscie nie mo2na radnemu pzedstawiad

zazut6w zadnych Jest okeslone w artykule 23 i 24 ustawy o samozedzie gminnym. I powtazam

siegnijmy do pzepis6w. Mam ustawe cytujS. Art. 23 ust. 1 ustawy o samorzqdzie gminnym.

To jest istota mandatu radnego i tu zeczywiscie w tej sfeze radny nie mozna radnego w jakis spos6b

skarg na niego mo2na kiercwaC ale nie mozna rozpatrywac o co tu chodzi. Cytuje ustawe radny

obowiqzany jest kierowad sie dobrem wsp6lnoty samozqdowej gminy. Radny utzymuje stale wiQ, z

mieszkaicami oraz organizacjamia w szczeg6lnosci pzyjmuje zglaszane pzez mieszkanc6w gminy

postulaty i przedstawia organom gminy do rozpatrzenia. Nie jest jednak zwiezany z instrukcjami

wyborc6w Radni mogq twozyc kluby radnych i artykul24 ustep 1 radny jest obowiqzany braC udzial

w pracach Rady Gminy ijej komisjj oraz innych instytucji samozqdowych do kt6rych zostal wybrany

oraz desygnowany i to jest ta sfera uprawnieh i wolnosci .adnego i w tym zakresie on jest chronaony

zapisami ustawy. Natomiast. Ta tak zwana skarga dotyczy calklem innych kwestii a mianowicie

kierowania pzez pana radnego komisjq skarb wnioskow i petycji, a to ju2 jest jakby inny segment

zgodnie z |"egulaminem. I w tym zakresie bazujmy ciagle na pzepisach. Nie chodzi o jakieS dowolne

interpretacje. Jest taki artykul 15 w ustawie o samozqdzie gminnym. Organem stanowiecym j

kontrolnym w gminie jest Rada Gminy, kontrolnym, a wiQc uprawnionym tak2e do kontroli w szerokim

tego slowa znaczeniu. I artykul 18 ustqp 1.

W 9m czasie do wlasciwosci Rady Gminy nale2q wszystkie sprawy pozostajqce w zak€sie dzialania

gminy, o ile ustawy nie stanowiq inaczej. To jest ju2 uprawnienie Rady do rozstrzygniecia takich

kwestii wlasnie dotyczqcych kontrowersji zwiqzanych z funkcjonowaniem tych cial wewnqttz nych Rady

typu komisje. Dalej pzejd2my do statutu, bo Pan PEewodniczqcy Komisji Skarg Wniosk6w iPetycji

ma spole doswiadczenie zawodowe, 2yciowe i co jest Powtarzal,em to zresztq na posiedzeniach

komisji, co nie jest wcale naganne, 2e posiadajqc wiedze, doswiadczenie probuje pewne sprawy od

razu rozsttzygnqc. Bo na ptzyklad w organach jednoosobowych, w podmiotach, kt6re dzialajq na innej

zasadzie, taka jest rola kierownika i szefa. Wplywa pismo, on te rczwa2a, decyduje i kieruje je dalej.

DecyduJe jakie ta sprawa ma miec Dalszy bieg, ale my mamy do czynienia z cialami kolegialnymi,

kt6rc inaczej dzialajq. I teraz w statucie Rady Gminy jest taki rozdzial6a Komisja Skarg Wniosk6w i

Petycji jest paragraf 76 C, kt6ry m6wi o naszym pzewodniczqcym. Przewodniczqcy komis.ji cytuje ten

zapis: przewodniczqcy komisji skarg, wniosk6w ipetycji organizuje prace komisji skarg, wniosk6w i

petycji i prowadzijej obrady. Jedno zdanie. Ono okresla uprawnienia pzewodniczqcego komisji. Nie

mamy nic wiQcej w statucie, a wiec to jedno zdanie okeSla uprawnienie uprawnienia

PEewodniczqcego KomisjiSkarg. Wniosk6w i Petycji. Co to oznacza organizuje praca

To jest zapis analogiczny jakjest w ustawie o samorzqdzie gminnym o pzewodniczqcym Rady Gminy

ito pojecie zostalic wszechstronnie wyjasnione w doktrynie w ozecznictwie w wielu ozeczeniach

sqdowych. Organizuje prac? to znaczy wykonuje czynnosci techniczne zwiqzane z funkcjonowaniem

pracy. A wiec gromadzi materialy, wyznacza terminy, przekazuje informacje, zal62my wplywa pismo, z

ktorego wynika, 2e pismo to ma zalqczniki, a nie ma tych zalecznik6w, wiec wystepuje wydawcy pisma

prosze dosla6 zalqczniki, bo w Pana pismie nie ma tych zalAcznik6w. Czynnosci techniczne.

Natomiast nie miesci sie w tym rozsttzyganie obiegu sprawy, bo jesli ptzewodniczqcy ma i powinien

mied koncepcje jak danq sprawQ rozstrzygnec, jak i nadal jej bieg, bo to jest tez jego zadanie i tu



oczywjscie jest cennym, 2e pe ewodniczEpy ma wiedze, doswiadczenie i chce z niej kozystac, ale on

do swojego stanowiska musi peekonac komisje. Czyli w skr6cie wplywa jakas sprawa, ja

pzewodn,czqcy komisji mam koncepcje, wiedzg iwiem jak to zrobid, ale nie moge tego sam

rozstzygnqd. Zwoluje posiedzenie komisji, przedstawiam komisji mojq koncepcjQ ijak uzyskam w

glicsowaniu wigkszosd tak dzialamy. Tego elementu tutaj zabraklo po raz kolejny w funkcjonowaniu

Pana Pzewodniczqcego. Dlatego mamy takq skarge, kt6ra ma wiele element6w w wniosku

okreslonego w KPA. Dalej, proszQ Pafstwa, mamy takie nazgdzie jak internet, w kt6rym jest masa

mateial6w

I sobie poszukalem uchwal dotyczqcych rad gmin, kt6re czy w og6le rozstzygaly kwestie skarg na

radnych. Jesla wprowadzicie w wyszukiwarce haslo uchwala w sprawie skargi na radnego czy tam

rozstrzygniecia skargi na radnego wysypie siq Wam duzo takich uchwal w calym kraju. A wiqc nie jest

to jakis ewenement, 2e rady rozstzygajq skargi na radnych, na pzewodniczqcych rad, na

pzewodniczqcych komisji. Znajdzie siQ tego wiele. A wiec to nie jest tak, 2e jest to temat w og6le

nieznany, niemozliwy, nie mozna go ruszac, bo mozna i bardzo wiele samozqddw ten temat

rozstzyga. R62ne sq losy tych uchwal, ale jest tego duzo. Dlatego tak jakby ta sprawa ma taki

pzebieg i taka uchwala stoi pzed paistwem. I powtazam, nie chodzi tu o jakieS emocje, czy jakies

kwestie ambicjonalne, Chodzi o rozstzygniecie pewnych kwestii proceduralnych i okreslenie jak

komisja ma pracowa6. To niewqtpliwie wszystkim sie ptzyda, kl6tzy w tej Radzie pracujq, chcq

ptacowae. Oziahja. Takie spory, poniewa2 dlugo, wiele lat obsluguje samorzedy, one sq tez istotq

samozqdu. To starcie, Scieranie siQ koncepcji, r62nych sposobdw rozwiqzywania wielu spraw jest

naturalne. Ono nie mo2e budzie jakichs emocji, kt6re utrudniajq nam rozsttzygniecie tej sprawy. To

jest z jednej strony proste, a z drugiej ciekawa. Pan pzewodniczqcy tak czuje, 2e traktuje to bardzo

ambicjonalnie. Jesli oczywiscie ma prawo zasiegniecia opinii, czy innego p€wnika, niech nam tylko

przedstawi tq opinie, bo to te2 jest temat do rozm6w. Ja staram sie Paistwu slu2y6 najlepszq wiedze i

radq, ale pzecie2 mam tego Swiadomosc, 2e sq inni prawnicy, ktdrzy tez siq zajmuje ta dzialkq, ale to

pzedstawmy to zdanie ito konkretnie, to Medy podyskutujemy.'

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzil ,, Panie lvlecenasie, 2aden z paragraf6w, z punkt6w, kt6re

Pan pzytoczyl nie wskazuje jednoznacznie, przyjqd skargQ na radnego. Dlatego pan przewodniczAcy

komisji mial prawo interpretowad wedlug siebie, 2e komisja nie ma obowiazku czy prawa nawet

procedowaC. Po wydaniu opinii pana mecenasa, gdy byla mo2liwoSc, pan radny jak najbardziej zwolal

komisje, kt6ra sie odbyla. Tak2e wtedy czekal tylko na opinie, nie wiedzqc o tym, 2e interpretowal

prawo wedlug siebie w tym peypadku. Druga zecz. Sq inne czynniki, bo je2eli sie nie podoba

przewodniczqcy, to komisja ma prawo tego peewodniczqcego odwolad w swoim zakresie. Skladajq

wniosek, 2e pzewodniczqcy nie spelnia swoich obowiazk6w i wiQkszosciq glos6w jest odwofany,

powo{any jest nowy. Nastepna rzecz, panie Glowacki. Opinia pana mecenasa wp|yne}a 31 sierpnia.

Pana Gniazdowskiego ptzez p6llo? maesiaca nie bylo w kraju. To pana obowiqzkiem bylo jako

wiceprzewodniczqcego zwolad komisje, bo pan pzewodniczqcy rady odeslal pismo nie do pana

Gniazdowskiego, tylko do rady, do komisji skierowal i obowiqzkiem wicepeewodniczqcego w tym

peypadku jest zwolanie komisji w trybie statutu gminy. Pan tego nie dopelnil, a teraz pan zatzuca
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radnemu, 2e radny interprctowal prawo, 2e radnego skarga jest skladana. To jest troche pomylone

pojecie w naszej Radzie w ten spos6b.

Pan nie pzytoczyl jednoznacznie. I\r6wi Pan, 2e moze wniosek, skaQa, ale w 2adnym punkcie nae

ma, 2e skladamy skarge na Gdnego lub pzewodniczqcego komisji. W zadnym statucie, w zadnej

uchwale nie ma takiej zeczy. Wtym przypadku ta skarga jest bezzasadna ito jest Smieszne."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz wskazal ,, Szanowni Pahstwo, wydaje mi sie,2e pan Wantowski

myli troszeczke te wszystkie sprawy, bo skarce na radnego zawsze mo2na zh'2y6. Tula| nie chodza o

to,2e komisja zostala w tym czy w innym terminie zwolana, tylko ze pan przewodniczqcy tej komisji

sam podjql decyzje, i skjerowal tq skarge dalej. Ta skarga z tego co wiem, na komisji zostala

pozytywnie rozpatzona, jest ona zasadna. Szczeze m6wiqc ja sie z tym zgadzam. W tej sesja nie

b9de glosowal za tym, nie bede glosowal za Wstzymam sie od glosu, a to dlatego, 2e Pan

Peewodniczacy te2 popelnia bledy. To bedzie taka 26lta kartka. Tzymamy sie. w tym momencie

odglos6w. Sprawa bedzie zafatwiona. Mam nadzieje, 2e wsp6lpraca do koica tej kadencji bQdzie o

wiele lepsza niz do tej pory."

Radny - Pan Lukasz Glowacki stwiedzil: ,, chcialem sie odniesc si6w tutaj do rodnego Bogdana

Wantowskiego. Nie peez p6ltorej miesieca, tylko pzez miesiqc nie zwolalem komisji. Je6liju2 takq,

informacje dostalem od pana pzewodniczqcego komisji w drodze mailowej, 2e nie bedzie miesiec.

Nie wiem sked pan bieze tq informacje. Druga sprawa jest taka, 2e jesli pan uwaza, 2e to jest

Smieszne. To ja moge powiedzied, 2e Smieszne bylo zlo2enie pzez pana wniosku, to znaczy pisma,

na kt6rym siq pan podpisal o odwo+anie przewodniczqcego Rady Gminy na podstawie dyrdymabw

wyssanych z palca, nie podpartych 2adnymi ustawami izadnym prawem-"

Radny - Pan Rafal Gniazdowski stwierdzil ,,Szanowni Panstwo, Panie Pzewodniczqcy, tak jak ju2 na

sesji z '11 stycznia m6wilem, 2e nie uchylam siq od jakielkolwiek odpowjedzialnoSci za dzialanie, czy

to w Radzie Gminy, 6zy .jako peewodniczqcy Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji. Pan N4ecenas

wskazal i w zasadzie te2 takie wnioski wysylalem, 2e to powinna byd sprawa wewnqtz komisji, je2eli

chodzi o jej organizacjQ. Padaly tutaj te2 stwierdzenia, 2e ja dokonalem rozstzygniecia. Szanownj

Pafistwo, artykul o komisji skarg, wnioskow i petycji jasno mdwi gdzie zapada)q rozstzygniecia. A

rozstzygniecia zapadaje wiQkszosciq glos6w na posiedzeniach komisji. Ja nie pzeprowadzilem

tadnego posiedzenia, ja nie glosowalem za Paistwa. I dla mnie tutaj pzypinanie mi tego, 2e ja

rozstzygnalem ta skarge w spos6b jednoosobowy jest mylne.'

Radny - Pan Waldemar Reszka zwr6cil siQ do radcy prawnego,,mam pytanie do pana radcy

prawnego. Bo tu teraz to faktycznie jest du2o niejasnosci. Czy pan radny Glowacki tez popelnil bhd w

sztuce samozedowej? Jak Pan na to patrzy? W uzasadnieniu pan tlumaczyl, 2e przewodniczqcy

popelnil blqd, 2e samodzielnie .A czy tukav Glowacki wywiqzal sie z tego? Chcialbym odpowaed2, jak

pan m6wit konkretnq. lak czy, nie2 Jak to wyglqda wedlug prawa. Czy powinien zwo+aA? Czy nie

powinien zwola6?'
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Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek w odpowiedzi wyjasnil ,, Prosz? Paistwa, zeby odpowiedziec

na to pytanie, trzeba przeanalizowaC dokumentacje komisji. Nie mam tej dokumentacji, wiec nae

odpowiem Pafstwu na to pytanie."

Radny - Pan Lukasz Glowacki : ,, Panie radny Reszka, prosze o takie pytanie zadawac w wolnych

wnioskach i zapytaniach."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski stwierdzil ,,Szanowni Pafstwo. Dowolnosc podczas tego glosowania,

takjak wspomnialem, ja oddam sie w kazdym momencie do oceny pahstwa, czy oceny mieszkahc6w,

ale te2 mam swoje zdanie, tez ocenialem tq sytuacje z osobq, kt6ra zna sie na tym i te2 takie takq

sugestie bym skierowal do pana mecenasa. Mo2e to ju2 akurat wchodzi w taka sfere osobistq, ale

podczas tych wszystkich spotkah naszych, podczas pana wywod6w, analizy pzepis6w, nie spotkalem

sie chocia2by z jednq pana interpfetacjq, kt6ra m6wilaby o tym, 2e moglem, czy pzepis nie jestjasny

w tym dtu2szym czasie, tylko tutaj odbieram to r6wnie2 w ten spos6b, 2e to jest jednostrcnna ocena.

Tak jak wczesniej wspomnialem, ja konsultowalem tez ze specjalistq od prawa samorzqdowego i on

bardzo szybko mial r6wniet inne wnioski. Akurat tutaj nie oczekuje od Pana, 2e bedzie Pan mnie w

jakikolwiek spos6b bronil. Ta cala sprawa od samego poczetku, ja to tak pzynajmniej odbieram i tq

interpretacjQ prawnA Pana, bo na njej gl6wnie sie opieralismy, 2e jest ukierunkowana, 2e zrobilem coS

niezgodnie ze statutem, czy zlamalem peepisy ustawy o samoeqdzie, tak, Ze nie powinienem

jednoosobowo decydowac o tym."

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek w odpowiedzi stwierdzil ,, nie r6bmy z prostej sprawy

katastory globalnej, bo to jest nawet chyba malo powa2ne. Sq pzepisy, ja cytuje Panstwu przepisy,

bo rozwijajac interpretacje zawsze mo2na powiedziec, interpretacje znajdziemy innq. To nie jest

sprawa, w kt6rej, kiedy interpretacje ttzeba stosowac? Kiedy mamy problem, kt6ry nie jest wprost

regulowany w przepisach, kiedy tzeba stosowac przepisy w drodze analogii, bqdz te2 w og6le nie ma

pzepas6w, kt6re dotykajq tej kwestii i musimy postugiwac sie r62nymi, czasami dosd zlozonymi

metodami interpretacji pzepis6w prawa, stosowania plawa. Natomiasttojest prosta sprawa i nadajmy

jej takq range jakq ona ma. Natomiast oczywiscie pzy dobrej woli to z prostego zdaeenia,

powtazam, mo2na zrobiC problem wrQcz globalny. Tylko po co?"

Na tym dyskusje zakoiczono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu pzez Wcepzewodniczqcq projektu

uchwaly, poddala go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na u6tawowy sktad Rady 15 Radnych w obecnosci 14

Radnych, glosami:

- 2 - ,,ptzeciw"
-12 - ,,wstrzymujqcych 8ie"

nie podiQla uchwaly w sprawie rozpatazenia skargi na dzialalno36 radnego Rady Gminy Rybno.
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lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik nr 22 do proiokolu

O godz.12:oo sale obrad opuscil radny Pan Adam Bochno stan Rady 13 radnych'

Ad.S.Wolne wnioski i zaovtania.

Glos zabrali:

Radny - Pan Lukasz Glowacki:wskazal ,, w tym momencie chcialbym sie zwr6ci6 bezposrednio do

radnego Rafala Gniazdowskiego. Drogi Panie radny' ta skarga nie miala na celu, zeby powem moze

tak kolokwialnie wieszac na panu psy, tylko chodzi o to, 2ebysmy tutaj jako komisja dzialali wsp6lnie,

jednolicie i 2eby to pE ebiegalo sprawnie DziQkuie

Wecej pytai nie wniesiono.

Ad.9.Zamkniecie obrad.

O godz.'12:25 Przewodniczacy Rady Gminy Pan Piotr Kornatowskl - wobec wyczerpanla ozEnnego

pozedku obrad - zamknql obrady L sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakoiczono.

P rotokolowala:
Z.stlpcn klcrownlt

R!f.ratu oT.nlzfcrnlgo

mgt Ewaffituw*a
I

Do ninieiszego protokolu zalqcznik stanowi

Prcwadzqcy obrady:

,ntrl,lq,rrttl' tr.\
\.l-axol(trI
iii n'J,^,n,"*,

nagranie zawierajqce obraz i d:wiqk'
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